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Резюме. 
С целью изучения нормальной эхографической анатомии пахового канала было проведено полипозиционное ультразвуковое исследование 189 детей без патологии пахово-мошоночной области в возрасте от 1 мес до 16 лет. Приведена методика ультразвукового исследования пахового канала, обозначены основные ориентиры для изучения анатомо-топографического строения паховой области. Представлены нормативные параметры пахового канала у детей разных возрастных групп. 

Abstract.
The following research paper deals with the polypositional ultrasound diagnostics of 189 1 month - 16 years old children without any abnormalities of the inguinoscrotal region. The underlined diagnostics helps to state the normal sonographic anatomy of the inguinal canal. The author suggests some ultrasound diagnostic techniques of the inguinal canal (canalis inguinalis) and outlines the crucial points of the inguinal region topographic anatomy examination.  The author also specifies the normal inguinal canal parameters for children of different age groups.

